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Ha állj, akkor állj! 

STOP táblát szereltek 
fel néhány hete a régi 
elsőbbségadás kötelező 
háromszög helyett az 
Ady Endre és a Bárdos 
Lajos utca kereszteződé-
séhez. A hírt a Tapolcai 
Média facebook oldalán 
osztottuk meg a közel-
múltban azért, hogy a 
magunk eszközeivel mi 
is felhívjuk a figyelmet 
arra: változás történt, 
nem csak lassítanunk 
kell, de meg is kell áll-
nunk mostantól, ha a 
kórház irányából köze-
lítjük meg az ominó-
zus helyet. Nem tudom, 
hogy a jobbkéz szabály 
szerény ismeretéből fa-
kadó balesetveszélyt ez 
az intézkedés mennyire 
csökkenti, mindeneset-
re olvasóink túlnyomó 
többsége helyeselte a 
táblacserét. Az autósok-
nak azonban biztosan 
meg kell még szokniuk!  
Néhány napja egy kora 
délutáni órában, röpke 
20 másodperc alatt nyolc 
személyautót számoltam 
meg, akik az új ÁLLJ 
elsőbbségadás kötelező 
táblára fittyet hányva 
nyomták pedált. Több 
nem is jött ez idő alatt. 
                 /Töreky László/ 
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Az elsősök nagy napja

Tanévnyitó ünnepségeket tartottak szeptember elsején a délelőtti órákban Tapolca iskolái. Legkorábban az idei tanév-
től már önálló iskolaként működő Kazinczy Ferenc Általános Iskola tanulói és elsős osztályai sorakoztak fel iskolájuk 
udvarán. A Batsányi tagintézményben fél óra múlva, a Tapolcai Bárdos Lajos Általános Iskola székhelyintézményében, 
nagyjából másfél órával később, kilenc órától kezdődött az ünnepség. A legkisebbek, természetesen külön figyelemben, 
kedves ajándékokban részesültek mindhárom iskolában. ... Folyattás a 3. oldalon A Kazinczy... címmel...        /Írás, fotó: tl/

A Batsányi János Gim-
názium 60 éve, 1963-ban 
érettségizett 4.C osztálya 
találkozót szervezett Ta-
polcán szeptember else-
jén, pénteken. A 29 fős 
gimis osztályból mára 
mindössze 12-en marad-
tak, közülük nyolcan tud-
tak eljönni. Az esemény, 
mint mindig, szeretett 
gimnáziumuk hajdani 
épületénél kezdődött, a 
régi falak között (a mai 
Szent Erzsébet Óvoda) 
folytatódott és egy kelle-
mes közös ebéddel, nosz-
talgikus beszélgetéssel zá-
rult a tóparton.

– Szerettük, tiszteltük egy-
mást és a tanárainkat. Meg-
tanultunk mindent amit 

kellett, legyen az irodalom, 
fizika, kémia vagy matek. 
Addig verték belénk a tu-
dást, természetesen nem 
kell szó szerint érteni a 
verést, amíg megértettük 
amit kellett. Nem véletlen, 
hogy az osztályunkból né-
hány fő kivételével szinte 
mindenki diplomás em-
ber lett. Úgy emlékszem, 
nagyon szép, nyugodt fi-
atalkorunk volt Tapolcán, 
kevés gonddal és sok-sok 
örömmel. Igaz, időskorban 
talán már sok régi történet 
is megszépül- árulta el la-
punknak a ma már Buda-
pesten élő Som Zoltánné 
Kiss Margit, az 1963-ban 
végzett 4.C-s gimnazisták 
érettségi találkozóinak lel-
kes szervezője. /Töreky L./

60 éve érettségiztek, most újra találkoztak a hajdani batsányis gimnazisták

Nyolcan a hajdani osztályból újra találkoztak az akkori gimnázium épületénél    Fotó: tl
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Szociális célú támogatásokról és városi ingatlanokat 
érintő szerződésekről is döntöttek az ülésen
Öt napirendi pontot tár-
gyaltak meg a város ön-
kormányzatának illeté-
kes bizottságai, majd a 
képviselő-testület tagjai 
is augusztus 25-én, pén-
teken délelőtt megtartott 
rendkívüli ülésen. Pozitív 
döntés született a felsőok-
tatásban tanulók pénzbe-
li támogatásának emelé-
séről, de az idei pisztráng 
és borfesztivál támogatá-
sát is egyhangúlag meg-
szavazták a képviselők.

A felsőoktatásban tanuló, 
szociálisan hátrányos hely-
zetű tanulók havi támo-
gatását 10 ezerről 20 ezer 
forintra emelték. A pénzt 
azok a tanulók kaphatják 
meg, akiknek családjában 
az egy főre jutó havi nettó 
jövedelem nem éri el a net-
tó 160 ezer forintot. 
A Mezőssy Zoltán és Végh 
Tamás étteremtulajdo-
nosok által 13 éve életre 
hívott és működtetett Ta-
polcai Pisztráng- és Bor-
fesztivál támogatását is 
egyhangúlag elfogadta 
a testület. Az előterjesz-
tés szerint, a rendezvény 
11150 m2 önkormányzati 

területet érint a Tóparton 
és a Déli Városkapu park-
ban, amelyeknek közterü-
let használati díja – normál 
esetben – 6 millió 244 ezer 
forint lenne. Ennek az ösz-
szegnek a töredékét, mint-
egy 1 millió 650 ezer fo-
rintot kell csak befizetnie a 
pisztrángfesztivált szerve-
ző Végh és Társa Kft.-nek a 
város kasszájába.
Tapolca képviselő-tes-
tülete a Csontvelő-
Transzplantáció Ala-
pítvány 100 ezer forint 
összegű támogatását is 
egyhangúlag jóváhagyta. 
Elhangzott, a támogatás 
összege kizárólag a csont-
velő transzplantáción át-
esett gyermekek és család-
juk támogatására (steril 
szoba kialakítása, gyógy-
szerköltségek, élelmiszer, 
játékok, könyvek, számí-
tástechnikai eszközök vá-
sárlására) használható fel.
A város önkormányzata 
egyhangú döntéssel 2040. 
augusztus 31. napjáig tartó 
időtartamra meghosszab-
bította Széchenyi István 
Baptista Technikum, Szak-
képző Iskola és Gimnázi-
ummal 2018-ban kötött 

haszonélvezeti megállapo-
dást, amely három városi 
tulajdonú, de a tanintéz-
mény által oktatási célra 
használt ingatlant érint. Az 
elmúlt évek tapasztalatai 
azt mutatták, hogy a je-
lenlegi szerződéses keretek 
(ötévente meghosszabbí-
tandó megállapodás) kor-
látozták a fenntartót ab-
ban, hogy az állagmegóvás, 
a fejlesztés, pályázatokon 
való részvétel során ki-
használhasson valamennyi 
rendelkezésre álló uniós, 
állami vagy egyéb forrást. 
Pedig ezek fontosak lenné-
nek, hiszen az ingatlanok 
az elkövetkező években 
felújításra, fejlesztésre szo-

rulnak. Két tartózkodás 
mellett, a képviselők dön-
tő többségének igen sza-
vazatával döntött Tapolca 
Város Önkormányzata 
Képviselő-testülete a Ta-
polca 1896/2 helyrajzi szá-
mon nyilvántartott “kivett 
sporttelep” megnevezésű, 
7884 m2 alapterületű in-
gatlan adásvételi szerződés 
tartalmának elfogadásá-
ról. A “Mereszjev pályát” 
érintő területre egyedül a 
CsobáncHáz Kft. adott be 
pályázatot és el is nyerte 
a közel 54 millió forintba 
kerülő, közművel és épít-
ménnyel nem rendelkező 
városi tulajdonú ingatlant.                
                              /Töreky L./

 Tapolca országos hírnévre szert tett rendezvénye Fotó: h.f.

Augusztus 28-án “be-
lakták” a leendő 9. osz-
tályosok a Széchenyi 
István Baptista Techni-
kumot. A középiskola 
tájékoztatása szerint, a 
2023/24-es tanévben a 
tanulmányaikat meg-
kezdő diákokból az in-
tézmény Gólya-napjára 
114 fő érkezett.

– A 4 osztályba sorolt 
tanulók ezen a napon 
ismerkedhetnek meg az 
iskolával, leendő társa-
ikkal és osztályfőnöke-
ikkel is. Tarsoly Péter, 
Labovszky-Erdélyi Zsa-
nett, Kamondi Roland 
és Szennyai Mária osz-
tályfőnökök a diák-ön-
kormányzati segítők 
bevonásával élménydús 
napot biztosítottak az új 
tanulók számára. Fekete 
Lajos igazgató köszön-
tő szavait követően, is-
merkedési játékok, isko-
lai bemutatók, sport és 
ügyességi játékok követ-
ték egymást. Lehetőség 

volt egy mászási techni-
kát is kipróbálni, amelyet 
Mészárosné Hardi Ágnes 
tanárnő mutatott be a 
tanulóknak. Az elvesz-
tett kalóriák és a folya-
dékszükséglet pótlásáról 
Gyurecska László oktató 
és diáksegítői gondos-
kodtak – tudtuk meg 
Vellai László igazgató-
helyettestől. És, hogy ne 
legyen teljesen felhőtlen 
a nap a vakáció utolsó 
napjaiban: A Gólya-nap 
végén a résztvevők átve-
hették a tankönyveiket 
is, amelyek segítségével 
akár már aznap elkezd-
hették középiskolai ta-
nulmányaikat. /tl/ 

Gólya-nap a Széchenyiben

Közös játék a tornate-
remben      Fotó: helyszíni

Egy élménydús, tartalmas, felhőtlen 
nap a kilencedikeseknek tanév előtt

Kovacsics Árpád, a MAL 
vezérigazgató-helyettese 
mondott ünnepi köszön-
tőt szeptember 3-án a 
Bányásznap alkalmából. 
Az ünnepi eseményre ha-
gyományosan nyugdíjas 
bányaipari dolgozók, bá-
nyász hagyományőrzők 
jelenlétében került sor, a 
Szent Borbála szobornál, 
illetve a bányászok nehéz 
munkáját ábrázoló Rács-
kompozíciónál a Kisfalu-
dy utcában.   

- Amikor a bányászat je-
lenéről beszélünk, akkor 
egzakt, nyílt jövőképről 
nem beszélhetünk, mert az 
nem látszik ma a bányászat 
egyik ágazatában sem- fo-

galmazott Kovacsics, aki 
röviden, ágazatonként 
vizsgálva összefoglalta a 
bányászat jelenlegi helyze-
tét Magyarországon, érint-
ve a már nem létező bauxit 
kitermelést is.  -  Tíz éve 
nincs magyar bauxitbányá-
szat. 2013-ban zártuk be 
az utolsó mélyműveléses 
bányánkat Halimba 2 Dél-
nyugatot. Azt gondolom, 
hogy ennek a tíz évnek 
egyetlen pozitív tapaszta-
lata van. Azok az emberek, 
akik akartak és fizikailag 
képesek voltak rá, annak 
ellenére, hogy a szakma 
elismertsége az országban 
rohamosan csökkent, még-
is megtalálták a saját egyé-
ni boldogulásukat.  /tl/

Nem felejtik a múltjukat

Kovacsics Árpád és Székely Jenő az emlékmű előtt Fotó: TVT
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...Folytatás a címoldalról... 
A Kazinczy iskola diák-
jait, szülőket, pedagógu-
sokat, a város képviselőit 
Bodor Tamás köszöntötte. 
Az igazgató Tölgyes Zsolt 
önkormányzati képvise-
lőt, mint a frissen meg-
alakult iskolatanács tagját 
üdvözölte. Később, Varga 
Boróka és Varga Sára 6.B 
osztályos tanulók nyárbú-
csúztató szavalatát köve-
tően, Pintér Eszter és Tö-
rök Léna elsős kisdiákok 
bájos tanévköszöntő verse 
csalt mosolyt az arcokra. 
Bodor Tamás beszédében 
az iskola tagintézményből 
önálló iskolává válásáról 
és az előttük álló kihívá-
sokról fogalmazott meg 
gondolatokat. – Az elmúlt 
2022/23-as tanév iskolánk 
fennállásának 40. évfordu-
lóját jelentette. Most pedig 
újra önálló intézményként 
belefoghatunk a követke-
ző 40 évbe. Sokan kérde-
zik tőlem, hogy ez jó, vagy 
rossz? A jövőt természete-
sen nem ismerhetjük, de 
hinnünk kell a gondvise-
lésben és természetesen 
hinnünk kell magunkban! 
Azt gondolom, folytat-
nunk kell az eddig meg-
kezdett munkát, talán még 
markánsabban és erőtelje-
sebben, mint korábban – 
hangsúlyozta az igazgató. 
A Bárdos Lajos Általános 
Iskolában kilenc órakor 
Vighné Varga Odett in-

tézményvezető-helyettes 
köszöntötte a tanévnyitó 
résztvevőit, köztük a város 
polgármesterét, alpolgár-
mestereit, önkormányzati 
tisztviselőket. Elsőként 
a tavalyi viharos szélben 
félbeszakadt évzáró ün-
nepségen kiosztatlanul 
maradt jutalomkönyve-
ket adták át Szabó Anná-
nak, aki hetedikesként a 
Varga Tamás matematika 
verseny vármegyei fordu-
lóján második helyezést 
szerzett, továbbá Barabás 
Lászlónak, aki Éder Márta 
tanárnő tanítványaként a 
Zrínyi Miklós matematika 
verseny vármegyei kör-
zeti fordulóján a Bárdos 
iskola legeredményesebb 
tanulója lett. Bajner Imre 
igazgató tanévnyitó beszé-
dében külön köszöntötte 
az iskola szépszámú elsős 

diákját. – Ez az ünnepség 
kiemelten is a tiétek, s az 
elkövetkező napokban, 
hetekben fokozottan fi-
gyelünk rátok, segítünk 
benne, hogy bátrak és 
magabiztosak legyetek. 
A héten, a gólyatáborban 
már megismerkedhettetek 
iskolátokkal, társaitokkal, 
osztálytermetekkel, taní-
tóitokkal, kipróbálhattá-
tok az udvari játékokat és 
számtalan érdekes foglal-
kozáson vettetek részt… 
Amikor nyitva volt az ab-
lakom, a gyermekzsivaj-
ból úgy következtettem, 
hogy igazán jól éreztétek 
magatokat. Bízom abban, 
hogy ez a jókedv, a követ-
kező nyolc évben is ki fog 
tartani – adott hangot re-
ményének a Tapolcai Bár-
dos Lajos Általános Iskola 
igazgatója. /Töreky L./

A Kazinczy iskola immár önálló

Bodor Tamás: folytatjuk a megkezdett munkát Fotó: tl

A Kazinczy téri Barack-
virág óvoda ovisait az 
elkövetkező két-három 
hónapban a Dobó lakóte-
lepi, egyházi fenntartás-
ban működő Szivárvány 
óvoda fogadja be a beázá-
sok miatt halaszthatat-
lanná vált felújítási mun-
kálatok miatt – hangzott 
el többek között azon a 
rendkívüli szülői érte-
kezleten, amelyet a város 
polgármestere és az in-
tézmény vezetése hívott 
össze az óvoda udvarára.

A napokban a viharos 
erejű széllel érkező nagy 
mennyiségű csapadék be-
folyt az ovi két csoportszo-
bájába. Mivel a helyiségek 
(vélhetően az egészségre 
veszélyt jelentő mérték-
ben) penészesedni kezd-
tek, ezért a városvezetés, 
egyetértésben az óvodák 
vezetőivel, úgy döntött, 

hogy minél előbb elkezdik 
a munkákat, tehát az elkö-
vetkező hetekben kijavít-
ják a károkat és megszün-
tetik a felmerült műszaki 
problémákat. – Az érintett 
két csoportszobát hasz-
nálaton kívül helyezzük, 
folytatjuk a tető felújítását, 
a szükséges javításokat. 
A kivitelező azt ígéri, az 
időjárástól függően 2-2.5 
hónap alatt készül el a 
munka, amelyben új tető-
szigetelést is kap az intéz-
mény. Az érintett óvodá-
sokat (amennyiben arra a 
szülők igényt tartanak) a 
munkálatok idejéig az ér-
sekség hozzájárulásával, 
segítségével a Szivárvány 
óvoda fogadja majd, ahol 
a megszokott módon, sa-
ját óvónőik ellátásában, 
nevelésében részesülnek 
a gyerekek – mondta el a 
jelenlévő szülőknek Dobó 
Zoltán polgármester. Hor-

váth Margit intézmény-
vezető hozzátette, a Szi-
várvány óvoda emeletén 
már két csoportszobát 
berendeztek a kollégák 
a gyerekeknek, hogy az 
odaérkező ovisokat min-
den szempontból megfe-
lelő, szép környezetben 
fogadhassák. Elhangzott, 
a szülőkön a sor, hogy 
igényeiket egyeztessék az 
óvodával olyan gyakor-
lati kérdésekben is, hogy 

például miként tudják, 
szeretnék eljuttatni gyer-
meküket a távolabbi intéz-
ménybe. Az intézményve-
zető a szülők megértését 
kérve hangsúlyozta: mind 
az óvoda, mind a város-
vezetés mindent segítséget 
megad és mindent elkövet 
annak érdekében, hogy 
minél gyorsabban, zökke-
nőmentesen alakuljon az 
elkövetkező 2-3 hónap. 
                           /Töreky L./

A Szivárvány óvoda készen áll a Barackvirág 
ovisainak fogadására- a szülők megértését kérték

Megbeszélés az óvoda udvarán                                  Fotó: tl

Németh Gyula István, Sza-
bó Csaba László és Neszler 
Imre Attila is magas ál-
lami kitüntetést vehetett 
át a közelmúltban Novák 
Katalin köztársasági elnök 
megbízásából, Gulyás Ger-
gely Miniszterelnökséget 
vezető minisztertől az au-
gusztus 20-i nemzeti ün-
nep alkalmából, az ünne-
pet megelőző napokban.

Magyar Érdemrend lovag-
keresztje kitüntetésben ré-
szesült Csobánc várának 
rekonstrukciója érdekében 
végzett munkája és hagyo-
mányőrző tevékenysége 
elismeréseként Németh 
Gyula István, a csobánci 
vár kapitánya, a Gyulaffy 
László Hagyományőrző Lo-
vas Bandérium – Csobánc 

Váráért Alapítvány kurató-
riumi elnöke, a Gyulavezér 
Lovasbirodalma Kft. ügyve-
zetője.
Magyar Arany Érdemke-
reszt kitüntetést vehetett 
át a tapolcai Ó-zsinagóga 
felújítása során végzett, a 
modernitást a régi érté-
kek megőrzésével ötvöző 
munkája, valamint a holo-
kausztáldozatok emlékének 
megőrzését szolgáló tevé-
kenysége elismeréseként 
Neszler Imre Attila, a Tapol-
cai Értékmegőrző Egyesü-
let elnöke. Magyar Arany 
Érdemkereszt kitüntetést 
vett át Szabó Csaba László 
néptáncpedagógus, a Szín-
Vonal Alapfokú Művészeti 
Iskola oktatója, a Tördemic 
Néptáncegyüttes művészeti 
vezetője. /Töreky L./

Magas állami kitüntetések 
ismert tapolcaiaknak

(Balról) Szabó Csaba László, Gulyás Gergely, Neszler 
Imre Attila és Németh Gyula István                      Fotó: fb

A belterületi gyorshaj-
tások, balesetveszélyes 
gyorshajtók megfékezé-
sének szándékával, fix 
traffipaxok telepítésének 
előmunkálatait kezdték 
meg több tapolcai hely-
színen a napokban. 

Együttműködésben a 
megyei- és a tapolcai 
rendőrkapitányságokkal, 
továbbá a közútkezelő 
munkatársaival, városi 
költségvetésből finan-
szírozva építik ki most a 
traffiboxok helyét, illetve 
megteremtik a berende-
zések üzembe állításá-
nak műszaki feltételeit, 
többek között a hálózati 
feszültséget és a 4G le-
fedettséget. A telepítés 
optimális helyszíneit a 
rendőrség információi és 
javaslatai alapján határoz-
ták meg. Első körben a 
Sümegi és a Keszthelyi út, 
a Juhász Gyula utca egy-
egy pontján dolgoznak a 
szakemberek. /tl/ 

Traffiboxok
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A tapolcai kórház Ady 
Endréről elnevezett utcá-
jában nemcsak az épített 
örökség került megvilá-
gításba, hanem izgalmas 
irodalom- és helytörténe-
ti témák keresztutcáiba is 
invitálta Németh István 
Péter irodalomtörténész, 
költő a Tapolcai Ünnepi 
Napok és a Veszprém-Ba-
laton Európa Kulturális 
Fővárosa 2023 program-
jának résztvevőit augusz-
tus 16-án.

A Köztársaság térről in-
dult a séta, amely Tanács-
köztársaság tér volt, az-
előtt pedig Szabadság tér, 
de leginkább vásártérnek 
hívták a tapolcaiak, a mai 
Ady utca keleti kezdeté-
nél-végénél. De a 19. szá-
zad közepéig akasztófa-
dombként is funkcionált. 
Utoljára Rózsa Sándor ko-
máját húzták föl itt – me-
sélte Németh István Péter. 
Tekintélyparancsoló volt – 
mindenesetre – mindig ez 
a tér a Járásbíróság szom-
szédságában. A bírók közt 
írók is voltak a Járásbíró-
ság épületében, a legneve-
sebb Búzás Huba, akinek 
hangja akár Villonéhoz is 
hasonlítható. Az Ady End-
re utcát, amely 1948-ban 
kapta csupán nevét, sokáig 
Kórház utcának nevezték 
a tapolcaiak. Ennél pon-
tosabb és praktikusabb 
utcanevet nem kaphatott 
volna ez az út – fűzte hoz-
zá a költő. A kórház első 
betegei a frontról érkezett 
sebesültek voltak. Az épü-
let 1914-ben készült el a 
seprűszárító helyén. Aztán 
ki mindenki nem gyógyult 
itt, lehetetlen fölsorolni – 

idézett meg az író néhány 
írástudót a legjelentőseb-
bek közül, mint Mészöly 
Dezső, az idős – Gulagot 
is túlélt – Lengyel József, 
Zelk Zoltán, aki szerint 
„Vannak kórházak Budán 
Angyalföldön Tapolcán”. 
Tovább haladva a régi 
mentőállomás hűlt he-
lyéhez is szóltak adomák, 
melyek szerint Tatay Sán-
dorért innen indult Szig-
ligetre az esetkocsi. Ahol 
az Adyból a Darányi Ignác 
utca nyílik, társsul sze-
gődtek Dr. Andrónyi An-
dor, és költő barátja Weö-
res Sándor verssorai. A 
Szeghalmy Bálint tervezte 
protestáns templom szép-
ségeit Kardos Laura mű-
vészettörténész asszony 
ekképpen dicséri: “Szent 
láncszemek, áldott állo-
mások az örökkévalóság 
útján”. És itt volt, a követ-
kező sarkon, a mindig fe-
hérre meszelt pékség gyer-
mekkoromban, amelynek 
kerítése ugyanezekkel az 
ívekkel juttatták eszembe a 
kifliket, míg a friss sütések 

illata szállt. A PRI épületé-
ben volt életem első olyan 
intézménye, ahová arány-
lag tartósan tartoztam. Ez 
volt a bölcsőde – idézte 
fel gyermekkori emlékeit 
NIP. “A Bárdos Lajos Ál-
talános Iskolának diákko-
romban száma volt, csak 
Egyes Iskolának mond-
tuk.” Udvarán ma az iskola 
falai között tanító Bertha 
Vincének és Bulcsú fiának 
közös emlékfája nő. Ber-
tha Vince tanító ellenállt 
a Rákosi korszakban, sőt a 
karhatalmisták elől bujdo-
sott még a Bakonyban is – 
emlékezett. A séta utolsó 
stációja a Vázsonyi-ház, 
ma vendéglátóipari egy-
ség, maga a Boszorkányta-
nya. Itt élt és alkotott, Vá-
zsonyi Izidor, aki igen víg 
kedélyű versekkel vágott 
neki a világnak:

“Tarkás földek fölött Cso-
báncnak kapuja,
Rá hajdanában várat 
raktanak.
Lerombolták; a repkény is 
befutja...” /k.e./ 

Irodalmi időutazás Németh István Péterrel

Németh István Péter az elmaradhatatlan rollerével Fotó: ke

“Számomra az írás olyan, 
mint másnak az olvasás”
A TÁMK aulájában a nyá-
ri, délutáni hőség ellenére 
is félszáz főnyi olvasótá-
bor fogadta Szobonya Er-
zsébetet, aki a kezdetektől 
egészen a mai napig Borsa 
Brown álnéven publikálja 
műveit. Beszélgetőtársa 
Kovács Melinda főszer-
kesztő volt. Az esemény a 
Tündökölj Tapolca prog-
ramsorozat irodalmi vo-
nulatába illeszkedett au-
gusztus 18-án.

A jelenlévők tudomást sze-
rezhettek többek között 
arról is, hogy egy váci kis-
lányból hogyan lett orszá-
gosan ismert regényíró. Az 
első időkben az asztalfiók-
nak, tulajdonképpen ma-
gának írt, kizárólag saját 
szórakoztatásra novellákat, 
esszéket. Szobonya Erzsé-
bet az írónő eredeti neve, 
és a Borsa nevet gyerme-
kei keresztneveiből alkotta, 
míg hajának színe adta a 
Brown írói név másik felét. 
A témák és a regények már 
ott sorakoznak szürkeállo-
mányában, amelyek közül 
néhány mindenre kiterje-
dő, gondos kutatómunkát 
igényel. Ha kell, elutazik a 
helyszínre is megismerni 
a helyi szokásokat, az ott 
élő embereket és minden-
napjaikat. Amennyiben 
megkívánja a téma, felveszi 
a kapcsolatot a hitelesség 
kedvéért az adott tárgy-
körben járatos professzor-
ral vagy csoportokkal is. 
Mindez sokat segít a karak-
ter építésben is, mert sze-
rinte fontosabb a szereplő 
jelleme és fejlődése, mint 
maga a történet. Mind-
egyik könyvét a gyermeké-
nek tekinti az írónő, mégis 
az Arab szeretőjét emelné 
ki mind közül, mert a sa-
ját életéből merítkezett a 
regény megírásához te-
rápiás jelleggel. „Az első 
leütéstől az utolsóig végig 
sírtam, ez egy gyógyító írás 
volt nekem.” – fűzte hozzá. 
Kulisszatitkot is elárult a 

hallgatóságnak, miszerint 
a szerkesztők soha nem 
mondták meg mit írjon, és 
sose írt olyat, amit olvasni 
akartak az emberek, csak 
olyat, amit írni akart. Az 
írónő első könyve A maffia 
ágyában 2013-ban jelent 
meg az Álomgyár Kiadó 
gondozásában. Az első 
kötetet követte még kettő, 
2014-ben A maffia ölelésé-
ben, és A maffia szívében. 
Igazán azonban 2015-ben 
robbant be a köztudatba, 
Az Arab című regényével, 
melyet több rangos díjra is 
jelöltek, és ami még abban 
az évben az Év Könyve ki-
tüntetést kapta. Hét évvel 
később az Arab királysága 
c. regényéért vehette át az 
Év Könyve díjat - tudtuk 
meg. Az írónő nem tanult 
soha írni, nem járt irodal-
mi akadémiára és egyéb 
képzésekre sem – árulta 
el. Elsősorban romantikus 
témában ír, de az erotika 
is helyet kap műveiben, 
amelynek csupán annyi 
szerepe van, hogy kibon-
takoztassa a karaktert. 
Emellett fontos társadalmi 
problémákra is rámutat, de 
a pszichológia sem áll tőle 
távol. Az Arab megjelené-
sét követően egy dediká-
láson megjelent az írónő 
néhai orosz tanára, Julika 
néni, ami némi izgalmat 
okozott Borsában a re-
gény erotikus töltete miatt. 
Meglepetésére Julika néni 
a következőket mondta – 
Anyukám, az első hármat 
is elolvastam, és nagyon 
jó volt – elevenítette fel a 
humoros történetet. Sok-
oldalúságát mutatja, hogy 
nem csak regényei jelentek 
meg, hanem novellái, gye-
rekkönyve, receptkönyve, 
fotóalbuma és önálló gon-
dolatokról szóló könyve 
is napvilágot láttak. A ta-
lálkozó végén a vendégek 
tettek fel őket érdeklő kér-
déseket az írónőnek, majd 
dedikálással zárult a prog-
ram. /ke/

Olvasóinak dedikál a sikeres írónő                        Fotó: tl

Több mint egy koncert. 
Személyesebb, mint egy 
színházi este. Libikó-
ka – Grecsó Krisztián és 
Hrutka Róbert zenés pó-
diumestje keretén belül 
anyáink, apáink történe-
tei kerültek elő augusztus 
16-án a Tapolcai Ünnepi 
Napok és a Veszprém-Ba-
laton Európa Kulturális 
Fővárosa 2023 rendezvé-
nyén.

Grecsó Krisztián és Hrutka 
Róbert zenés-mesélő est-
jén megrázó, felemelő és 
könnyed családi történe-
tek szólítják meg egymást, 
a dalokat és a közönséget 
is. Úgy, ahogy régen társa-
ságban volt szokás, dalban, 
mesében mondva el. Mint 

egy olyan családi asztalnál, 
ahol három-négy generáció 
élvezi az együttlét örömét, 
és a régi adomák után dalt 
kíván a szív. Az ismert író, 
Grecsó Krisztián és a nép-
szerű zeneszerző, Hrutka 
Róbert közös estjén elő-
térbe kerültek a személyes 
történetek, a dalok, ver-
sek vagy prózai részletek. 
Megelevenedett egy zenés 

irodalmi kórusműből a ka-
maszkor nehézsége, gondja, 
majd rövid verskollázson 
keresztül beavattak a szü-
lővé válás misztériumába. 
Prózában és megzenésí-
tett versekkel tisztelegtek 
a nagy elődök előtt, mint 
Nagy László és Pilinszky 
János, de megszólalt a 40 
év feletti férfi, és a közön-
ség megismerte az elvált 
férfi érzésvilágát, félelmeit, 
vágyait is. Megjelent a lírai 
én, aki elgondolkodtató, 
személyes anekdotákat, rö-
vid prózában történeteket 
mesélt. A remek hangzású 
zenés est során a közönség 
együtt élte át a történetek 
érzelemvilágát, amelyet az 
értő közönség nagy tapssal 
jutalmazott./ke/

Grecsó Krisztián és Hrutka Róbert zenés – mesélő estje

Próza és gitárzene 
Hrutkától és Grecsótól 
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Két művésznagyságot 
bemutató különleges 
produkciónak lehetett 
részese a közönség au-
gusztus 18-án, a Tapolcai 
Ünnepi Napok irodal-
mi színpadánál. Vecsei 
H. Miklós színművész a 
Nem akarok című, Ne-
mes Nagy Ágnes életét 
bemutató előadásból, 
valamint a Cseh Tamás 
80’ emlékestből gyúrt 
ugyanis egy katartikus 
előadást.

Izgalmas utazásban lehe-
tett része a hallgatóság-
nak, hiszen egyszerre két 
évfordulós művész élet-
útjába nyerhetett betekin-
tést. Vecsei H. Miklósnak 
és a Nemes Nagy Ágnest 
megszemélyesítő Hegedűs 
Borinak is az első ilyen 
jellegű koncertszínhá-
zi előadása volt – tudtuk 
meg.
A rögtönzés magas művé-

szi fokán sikerült az adott 
helyzethez maximálisan 
alkalmazkodva Nemes 
Nagy Ágnes és Cseh Ta-
más életét megzenésített 
versek, műveik és mesé-
lés segítségével egymásba 
fűzni. Nemes Nagy Ágnes 
verseit Tempfli Erik Ar-
tisjus-díjas zongorista és 
Hegedűs Bori zenésítették 
meg közösen. Cseh Tamás 
dallamaihoz többnyire Be-
reményi Géza írta a szöve-
get, de Csengey Dénessel 
és Másik Jánossal is készí-
tettek albumot. Az előadás 
megidézte Nemes Nagy 
Ágnest az erős, a szigorú, 
szikár, a törékeny, az ob-
jektivitásra törekvő költőt, 
és nőt. Milyen feleség volt 
ő, a férj, Lengyel Balázs 
olvasatában, és mennyi-
ben járult hozzá a sors az 
ÁVO szerint, válásukhoz. 
“De hova lesz a szerelem, 
hova lesz? Tegnap még 
szeretlek mindörökre (és 

ez igaz), holnap már nem 
szeretlek.” Megjelent a 
barát, Polcz Alaine szem-
szögéből is Ágnes, a NŐ. 
Monológok és irodalmi 
műveken keresztül lát-
tatták az előadók a költő 
személyét, míg dalként 
felcsendültek az aktuális 
életszakaszhoz kapcso-
lódó Nemes Nagy Ágnes 
versek. Vele párhuzamo-
san kirajzolódott Cseh Ta-
más kendőzetlenül őszinte 
énje, aki hatszor felvételi-
zett a képzőművészetire, 
mert festőművész akart 
lenni, és ha valamihez 
nem volt kedve, hát be-
lázasodott. Determinálta 
vajon sorsát, találkozását 
Bereményi Gézával az 
érettségire kapott gitár?
 
GÉZA: És mit szólnál, ha 
írnék neked?
TAMÁS: Ma is látom Géza 
arcát, ahogy felém hajolt.
GÉZA: Nem próbáljuk ki?

TAMÁS: Kipróbálhatjuk.
 
Megszülettek a dalok, 
ahogy ők hívták a tárgyi-
lagos „helyzetjelentések”, 
egy lehetséges közlésfor-
ma, ami viszonylag pon-
tos információkat közöl. 
Tamás visszaemlékezésén 
túl megszólaltak dalai, 

melyek különleges életér-
zést nyújtanak a mai napig 
a hallgatóságnak.
“Most elmondom, mid 
vagyok, mid nem neked. 
Vártál ha magadról szép 
éneket, dícsérő éneked 
én nem leszek, mi más is 
lehetnék: csak csönd ne-
ked.” /Kovács Edina/

Nemes Nagy Ágnes és Cseh Tamás szelleme tapolcai színpadon

Színpadon Vecsei H. Miklós és Hegedűs Bori Fotó: mr

Több környékbeli sikeres 
előadás után, Tapolcán is 
zenés-táncos színművel 
idézte meg a 60-as, 70-es 
évek lázadó ifjúságának 
életét, lelkiségét N. Hor-
váth Erzsébet író, Fülöp 
Ádám zeneszerző és kö-
zös produkciójuk sze-
replőgárdája augusztus 
20-án. A mű zenéjét élő 
hangszeres előadásban 
Horváth Ferenc (Franky), 
Horváth Péter, Lamport 
Gusztáv és Szabó Zsolt 
tolmácsolta. Az előadás, 
a táncosok, a színészek 
egyaránt nagy tapsot 
kaptak a Tapolcai Ünne-
pi Napok szépszámú  kö-
zönségétől. 

A mű jelentős részben 
énekelt szöveg, látvány és 
tánc, a korszakhű zenei 
betéteket, mint epizódokat 
viszonylag kevés prózai 
szöveg kötötte össze. A mű 
szövegírója, N. Horváth 

Erzsébet úgy fogalmazott: 
egyetemi éveinek lelkisé-
gét, fiatal évei tapasztalata-
it és hangulatát igyekezett 
megidézni a Lázas Hajna-
lokban. A szövegekhez Fü-
löp Ádám rockballadákat,  
blues és rock and roll szá-
mokat írt. A 80-as évek ele-
jén egy fiatal lány, Krasznai 
Flóra (Perger Barbara ala-
kította) a 18. születésnap-
ján megkapja szülei féltve 
őrzött kincseit, köztük a 
rockzenész édesapa hagya-
tékát: egy naplót, a gitárt és 
a szájharmonikát. Miköz-
ben Flóra a naplót olvas-
sa, megelevenednek azok 
az egyetemi évek, amikor 
az édesapja és az édes-
anyja megismerkedtek. A 
leány megtudta, hogy az 
édesapja miként alapított 
rockegyüttest, gitárral a 
kezében, a dalszövegein 
keresztül milyen harcot 
vívott a környezetével és 
önmagával. /tl/

Egy nemzedék emlékére

Elöl a főszereplő, zeneszerző Fülöp Ádám          Fotó: tl
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Fábián Janka írónő kel-
lemes, mesemondó 
hangján író-olvasó talál-
kozójára saját életének 
történetét hozta el – au-
gusztus 19-én a TÁMK-
ba – a szép számban meg-
jelent érdeklődőknek.

A beszélgetőtárs Illés Gab-
riella volt, aki a történelemi 
regényírás koronázatlan 
királynőjeként, valamint 
az ország legnépszerűbb 
kortárs írónőjeként mu-
tatta be Fábián Jankát. A 
szerző írói álnevet visel, 
amelyet valójában a saját 
(Mezei Johanna), vala-
mint nagymamája neve 
(Fábián Johanna) ihletett. 
A mesemondói hajlamát, 
írói vénáját nagymamájá-
tól örökölte, aki született 
mesélőként nemcsak sze-
retett, de tudott is mesél-
ni – elevenítette fel em-
lékeit. Akárcsak az írói, a 
tanári hivatás is lényéből 
fakadó, gyermekkori vá-
gya volt Jankának. Már 
kisiskolás korában meg-
jelent első meséje egy új-
ságban – tudtuk meg. Az 
egyetem elvégzését köve-
tően, csak hosszú évekkel 
később sejlett fel újra régi 
álma, hogy író legyen. Első 
könyvét megelőzően több 
regényötlete is volt, amik 
jegyezetekként, vázlatok-
ként lapultak fiókjában. 
Ezekből született meg az 
Emma szerelme 2009-
ben, amely a Hungarovox 
Kiadónál jelent meg és 
trilógiává szélesedett. A 
történet megírásánál elő-
ször a történelmi korsza-
kot választja ki az írónő, 

hiszen nem mindegy mi-
lyen történelmi háttér van 
a cselekmény mögött, és 
természetesen a szereplők 
is ettől függenek. Törté-
nészként is nagyon fontos 
számára a pontos korrajz, 
korhűség – beleértve a ko-
rabeli viseleteket, ruhákat, 
frizurát, etikettet, neveket, 
zenét stb. – ezért az írást 
mindig alapos, több hó-
napos kutatómunka előzi 
meg. A Balaton és kör-
nyéke több regényében is 
helyszínéül szolgál, ugyan-
is a magyar tengerhez régi 
szerelem fűzi – hangzott el. 
Ilyen a címében is megje-
lölt Anna-bál szerelmesei, 
és a folytatásaként, még ez 
évben megjelent Szabad-
ság szerelmesei c. műve. 
Történelmi tények is el-
hangzottak a híres füredi 
bálról. Az Anna-bált ren-
geteg mende-monda övezi, 
mint például kezdetének 
időpontját, és a források 
csupán 1836-ban említik 
először. A reformkor Ba-
latonfüredén rengeteg bált 
rendeztek a fiatalok, és 

Slachta Etelka 1841-es ránk 
maradt naplója számol be 
arról is, hogy szinte nap, 
mint nap báloztak- mesél-
te Janka. A szerző a már 
napvilágot látott fent em-
lített két kötetének folyta-
tásán dolgozik, ami a jövő 
év végén fog a könyves-
boltok polcaira kerülni. A 
közelmúltban egy nagyívű, 
izgalmas történelmi regé-
nyen dolgozott, másik 16 
történelmi regényíróval. 
A Történelmi Regényírók 
Társasága – melynek a 
szerző is tagja – Pest, Buda 
és Óbuda egyesítésének 
századik évfordulójára, 
Buda és Pest címmel meg-
jelentet egy nagyszabású 
regényt – árulta el Fábián 
Janka. A Nők Lapja a 100 
legjobb könyv közönségdí-
jasaként rovatot biztosított 
a lapban számára, melyben 
történelmi témájú írásai 
jelennek meg. A találkozó 
végén kérdéseket tehettek 
fel a jelenlevők, illetve de-
dikáltathatták kedvenc Fá-
bián Janka regényüket az 
írónővel. /ke/

A történelem köré szőtt romantika

Fábián Jankát a Balatonhoz régi szerelem fűzi Fotó: ke

A Család- és Gyermek-
jóléti Központban a 
héten lezárult az idei, 
„Szünidöngölő” néven 
lebonyolított szüni-
dei programsorozat. A 
központ nyári szünidei 
programjainak lebo-
nyolításához segítség-
ként az anyagi forrást a 
Humán szolgáltatások 
fejlesztése Tapolcán és 
környékén elnevezésű 
EFOP pályázat, és ado-
mányok biztosították, 
melyek a szervezők sze-
rint nagyban hozzá-
járultak a programok 
színvonalához, színesí-
téséhez.

 A nyári szünetben ked-
den délutánonként kéz-
műves és mozgásos fog-
lalkozásokat tartottak, 

melyekbe bárki becsat-
lakozhatott. A helyszín 
idén is az Idősek Nappali 
Ellátása intézmény és ud-
vara volt – tájékoztatta a 
Tapolcai Médiát Bögös 
Rita. Az intézményegy-
ség-vezető elmondta, a 
program során a gyer-
mekek és idősek együtt 
“kézműveskedhettek”, 
sok alkotás mellett ké-
szült illatpárna, bőrdísz-
mű, de volt nemezelés, 
varrás és agyagozás is. A 
szabadidő közös eltöltése 
az eltérő generációk kö-
zötti kapcsolatteremtést 
erősítette, valamint az 
egymáshoz közeledést, 
a kommunikációt és po-
zitív odafordulást, ami-
ben minden korosztály 
jól érezte magát, jó volt a 
hangulat. Az aktívabbak 

pedig energiájukat spor-
tos játékokkal vezethették 
le. Az aktív foglalkozást 
csak az uzsonna és egy 
kis jégkrémezés szakítot-
ta meg.
Három öt-öt napos tur-
nusban zajlottak a nap-
közis kirándulások, 
melyhez csatlakoztak a 
családsegítők és az Egész-
ségfejlesztési Iroda mun-
katársai is. Idén is volt 
strandolás Tapolcán, vízi-
túra, strandröplabda, lu-
bickolás a Balatonban, ki-
rándulás Nagyvázsonyba, 
túrázás a pulai, a sáskai 
erdőben, és a zalahalápi 
tanösvényen, ismerkedés 
a zalahalápi értéktárral. A 
szervezők gondoskodtak 
arról, hogy a gyermekek 
egy percet sem unatkoz-
zanak, minden napra ju-

tott valamilyen önisme-
ret fejlesztő, csapatépítő, 
érzelmi intelligencia 
fejlesztő vagy mozgásos 

játék is- mondta Bögös 
Rita, a Család és Gyer-
mekjóléti Központ intéz-
ményegység-vezetője. /tl/

A családsegítők “Értékőrzők” tábora és “Szünidöngölője” tartalmas élményeket kínált  

A városi termálfürdő is a pihenési, kirándulási helyszí-
nek között volt a tábor ideje alatt              Fotó: helyszíni

Vidám gólyanap kereté-
ben ismerkedhettek meg 
egymással és osztályfő-
nökeikkel a 2023/2024. 
tanév Batsányi János 
Gimnázium 9. évfolya-
mos tanulói.

A szigligeti strandon szer-
vezett programok között 
szerepelt játékos bemu-
tatkozás, strandolás, séta-
hajózás, strandröplabda, 
tollas, de előkerültek a tár-
sasjátékok is.
“- Az igazán bátrak bepil-
lantást nyertek a vitorlázás 

fortélyaiba, és tanulóvi-
torlással maguk is kipró-
bálhatták ezt a kedvelt 
balatoni sportot. A lehe-
tőségért és az oktatásért 
hálásak vagyunk Kovács 
Keve Dénes 9.B osztályos 
tanulónak és szüleinek.” 
– A nyári forróságban is 
jó hangulatban telt első 
közös élmények birto-
kában sikeres új tanévet 
kívánnak a gimnázium 
legfiataljaibbnak is Bárká-
né Mátrai Judit és Borsai-
Keszler Noémi osztályfő-
nökök./hg/

A gimnazisták első közös emléke

Vidáman kezdték meg gimnáziumi éveiket       Fotó: hg
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Fülledt nyári nap, TVSE 
utánpótlás kézilabda-
tábor a végéhez kö-
zeledik… Az erő már 
fogytán, a lelkesedés is 
alábbhagyott, az első 4 
naphoz képest. Kell va-
lami, ami visszahozza a 
hitet, kell a motiváció, 
hogy legyen újra kedv és 
a gyerekek ismét megta-
lálják a játékban a szépet, 
és ekkor belép a csarnok-
ba Hársfalvi Júlia…

Szerényen, visszafogot-
tan int az őt megpillantó 
gyerekeknek, akik egyből 
hozzárohannak és átöle-
lik. Sokan közülük talán 
nem is tudják, hogy ki 
érkezett, hiszen még any-
nyira fiatalok, de vannak, 
akik igenis tudják, ki lá-
togatott el hozzájuk. Egy 
tapolcai, egy kézilabdázó, 
egy válogatott játékos, egy 
példakép, egy végtelenül 
kedves és nagyon “jófej” 
fiatal sportember. A gyere-
kekkel egyből megtalálja a 
hangot, akik érdeklődnek, 

kérdések százait teszik fel 
és ő mindegyikre türe-
lemmel és odafigyeléssel 
válaszol. Helyén vagyunk, 
visszatért a lelkesedés… 
Julcsi közös bemelegítésre 
invitál mindenkit, és már 
az erő faktor is újra a régi. 
Jöhetnek a feladatok, az is 
hibátlanul megy minden-
kinek, majd már annyi 
kérdés érkezik, hogy mu-
száj megállni egy pillanat-
ra. A gyerekek törökülés-
ben Julcsi körül, minden 
szem és figyelem rá szege-
ződik és ő elmeséli eddigi 
élete történtét.
Elmondja, hogy a kézilab-
dával általános iskola alsó 
tagozatában, 3-4. osztály-
ban találkozott először, 
neki még csak egy edzése 
volt egy héten, éppen ezért 
is nagyon vágyott arra, 
hogy játszhasson, labdát 
vehessen a kezébe. Szép 
emlékként idézi fel a “Ba-
uxit pályás” alapozásokat, 
amelyek bár nem voltak a 
szíve csücske, sokszor ta-
lán még kedve sem volt, de 

tudta, hogy ez hozzá tarto-
zik a sportághoz, ezért ha 
nehezebb volt nekiállni, 
társai lelkesedéséből me-
rített erőt. 15 éves koráig 
Tapolcán kézilabdázott, az 
NB II-ben is szépen sze-
repeltek csapatával, ez idő 
alatt rengeteget tanult An-
tal Edit edzőtől és a csapat 
összetartó erejét azóta is 
nagyra becsüli. Szüleitől 
sokat hallotta, mennyire 
fontos az iskola, hogy a 
sport mellett legyen még 
egy pont az életében, amire 
támaszkodhat. Ezért Vesz-
prémbe járt középiskolába, 
amit aztán Győrben feje-
zett be magántanulóként, 
hiszen ekkor már a felnőtt 
csapatban játszott, itt kez-
dődött profi karrierje. El-
képesztő élményként élte 
meg, hogy példaképével 
Görbicz Anitával egy csa-
patban játszhatott és már 
az első pillanattól kezd-
ve baráti viszony alakult 
ki közöttük, mely azóta 
is tart. Julcsi azóta több 
csapatban is megfordult, 

jelenleg a Ferencváros csa-
patát erősíti balszélsőként. 
Hálás a sorsnak és szülei-
nek, hogy eddigi pályafu-
tása alatt ennyi sikerben 
lehetett része és bízik ben-
ne, hogy a kitartó munka 
és elszántság további si-
kereket és élményeket fog 
szülni számára. A gyerekek 
még számtalan kérdéssel 
bombázták, majd arra kér-

ték, hogy álljon be közéjük 
és játsszon velük meccse-
ket. És ő örömmel tett ele-
get a kérésnek… alázattal, 
szenvedéllyel és újra meg-
mutatva a játék szépségét. 
A meccsek végét követően 
hosszas autogram osztás 
és fotózkodás következett, 
majd a búcsú pillanata. És 
a gyerekek újra élnek hal-
nak a játékért. /hg/

Hársfalvi Júlia példakép a tapolcai kézilabdázók számára

Julcsi személyisége és közvetlensége egyből kiváltotta 
a gyerekek szeretetét                                            Fotó: Havasi

A Tapolca Városi Sport-
egyesület (TVSE) röp-
labda szakosztályában, a 
Szent Benedek Röplab-
da Akadémiával kötött 
együttműködési megálla-
podásnak köszönhetően, 
hamarosan ismét szerve-
zett kereteken belül röp-
labdázhatnak a tapolcai 
fiatalok.

A balatonfüredi klub a ta-
polcai általános- és közép-
iskolákba is szeretné elvinni 
a sportot, hogy azt megsze-
rettessék a gyerekekkel. Az 
akadémia keretein belül 

eddig Balatonfüreden és 
Zánkán tanulhattak a gye-
rekek röplabdázni, így a 
harmadik város Tapolca le-
het. A jelenlegi tervek sze-
rint, szeptemberben a klub 
extraligás felnőtt csapata 
egy toborzással egybekötött 
edzést tart majd a városban, 
ahová várják majd a sport-
kedvelő helyieket. A pontos 
helyszínről és időpontról a 
vezetők később adnak tájé-
koztatást.
– A korábbi évtizedekben 
még jelen volt, az utóbbi 
időben azonban nem mű-
ködött szervezett röplab-

da-oktatás a városban. Ezen 
kíván változtatni a város és 
az akadémia vezetése- tud-
tuk meg Kovács Kristóftól, 
a TVSE sportszervezőjétől. 
Komáromi Móric, a klub 
vezetője hozzátette, hogy 
tavaly a felnőtt csapat a 
rendezvénycsarnokban 
játszott egy bajnoki mér-
kőzést, akkor vetődött fel, 
hogy lenne igény a röplab-
da sport népszerűsítésére 
és oktatására Tapolcán is. – 
Szeretnénk a helyi általános 
iskolás lányoknak lehető-
séget adni, hogy a röplab-
dát választhassák mozgás-

formájukként, megtalálni 
azokat a helyi lányokat, 
akik már röplabdáznak, 
illetve azokat, akik érdek-
lődnek a sport iránt. Ezen 
kívül szeretnénk megtalál-
ni azon régi röplabdáso-
kat, testnevelőket, edzőket, 
akik tudnak számunkra és 
az egyesületnek segíteni a 
szakosztály újjáépítésében. 
Célunk természetesen az, 
hogy minél több lány kezd-
jen el sportolni, akiket ké-
sőbb szeretettel várunk az 
akadémiánkon. Ez a csapat-
sport amellett, hogy rendkí-
vüli taktikai gondolkodást 

igényel, nem jár testi kon-
takttal, ezért azok számára 
is kiváló választás, akik a 
szolidabb mozgásformákat 
kedvelik – árulta el. – Ta-
polca város számára min-
dig is fontos volt a sport. 
Az Észak-Dunántúli régió 
központja Balatonfüred, 
így örültünk az akadémia 
megkeresésének a röplabda 
sportág újra népszerűsítése 
okán. Sportvezetőként a cé-
lom az, hogy Tapolca város 
és sportegyesülete ismét fel-
kerüljön a röplabda sportág 
hazai térképére – tette hoz-
zá Rédli Károly elnök. /tl/ 

Hív a röplabda sportág Tapolcán! - Várják a jelentkezőket a szervezők

Szeptember első hétvégé-
jén rendezték a jubileumi, 
50. Balaton Kupa sakk-
versenyt a Tamási Áron 
Művelődési Központban.

A versenyt 1972-ben indí-
totta útjára Paréj József és 
Fazekas György, ez szinte 
az egyetlen olyan verseny, 
mely ilyen sok évet megélt 
és a szervezésben és lebo-
nyolításban is aktívan részt 
vett az ötletgazda. „-Bada-
csonytomajon ültek össze 
először a sakkozók, majd 
Zánkára került a verseny, 
ahol hosszú évek alatt Eu-
rópa egyik legrangosabb 
sakkversenyévé nőtte ki 
magát, volt, hogy több 

mint 800 sakkozó verseny-
zett egymással.
Ezt követően Tapolcán 
talált otthonra a sport-
esemény, amit idén 
egy háromnapos FIDE 
értékszámszerző verseny-
nyel kombináltunk, illetve 
egy Horváth Imre Emlék-
versenyt is szerveztünk 
az U14-es korosztály szá-
mára, valamint „Tapolca 
Amazonok Vs. Old Boys” 
gálamérkőzésekkel egészí-
tettük ki a rendezvényt.” 
– tájékoztatta lapunkat 
Istvándi Lajos főszervező. 
Az ifjúsági versenynek 40 
résztvevője volt, ahol több 
tapolcai fiatal is díjazás-
ban részesült. Az éremosz-

tót követően Mádl Ildikó, 
kétszeres olimpiai bajnok 
sakkozó egy közel két órás 
sakk szimultánt játszott a 
versenyen indulókkal. A 
FIDE Openen, Pásztor Fe-
renc tapolcai játékos nyert 
szenior díjat, de a többi 
helyi sakkozó is szépen 
szerepelt. Istvándi Lajos 
örömmel számolt be arról 
is, hogy a rendkívül sike-
res tavalyi NB1-es szezont 
követően, amikor a dobo-
gó harmadik fokán végez-
tek, idén a Szuper Ligában 
sakkozhatnak. Bár ez egy 
másik csapat visszalépé-
sének köszönhető, de ez 
nem von le az elért ered-
mény értékéből. Tapolcá-
ról ebben a 10 csapatos, 10 
fordulós elit bajnokságban 

még senki nem játszott, tu-
lajdonképpen világklasszis 
nagymesterekkel fognak 
játszani a tapolcai játéko-
sok. A ligában való indulás 
célja a tapasztalatszerzés és 
a tanulás. Nem terveznek 

játékost igazolni, azokkal a 
helyi sakkozókkal vágnak 
neki a megmérettetésnek, 
akik az elmúlt évek alatt 
szépen teljesítettek és bizo-
nyították, hogy ott a helyük 
a legjobbak között. /hg/

Ötödször jubilált a sakkverseny

Az ország minden részéből érkeztek sakkozók az 50. 
Balaton Kupára                                                          Fotó: hg
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A Csermák József Ren-
dezvénycsarnok – Tapol-
ca Kft. és Tapolca Város 
Önkormányzata nevében 
immár 6. alkalommal 
adták át az elismerő okle-
veleket a nyár folyamán, 
úszásoktatásban résztve-
vő gyerekeknek.

A több mint kétszáz fős 
gyereksereget szakkép-
zett oktatók és testnevelő 

tanárok tanították meg a 
vízbiztos úszásra, de voltak 
olyanok is, akik már biztos 
alapokkal rendelkeztek és 
a fejlődés reményében je-

lentkeztek a turnusokba. 
Hanzmann László veze-
tésével és kollégái segít-
ségével olyan készségeket 
sajátíthattak el a gyerekek,  
amelyeket egész életük 
során biztonsággal hasz-
nálhatnak, fejleszthetnek, 
akár sportolói szintig is. A 

képzésben résztvevő gye-
rekek, oklevelet vehettek 
át Dobó Zoltán polgármes-
tertől, majd birtokba vet-
ték, az idei szezonban utol-
jára, a strand medencéit, 
csúszdáit és önfeledten 
élvezték a víz közelségét és 
az úszás örömét. /hg/

Népszerű volt az úszásoktatás

2023. 08. 29.
Horváth Rebeka

Zentai Ádám
2023. 09. 02.
Enyingi Lilla
Réthy Ferenc
2023. 09. 04.
Albert Anita

Szollár Norbert György

Házasságkötés

Már a vízbe érkezés sem jelent gondot               Fotó: hg

L
„Emlékezünk…”

Időpont: 2023. Október 6.

Kezdés: 19 óra
Kísèr: Cseszák Zsombor és barátai

Helyszín: Tapolca
Csermák József Rendezvénycsarnok Alkotmány út 7.

Jegyár: 2000Ft
Támogatói jegy: 1000Ft

Jegyek: a Tamási Áron Művelődési Központban vásárolhatók.

Batsányi Táncegyüttes:

Batsányi Táncegyüttes
Gálaműsora

Megnyitja:
Dr. Navracsics Tibor 

területfejlesztési miniszter

Köszöntő beszédet mond:
Dobó Zoltán

Tapolca város polgármestere




